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5.3.2/10 

Nevalstisko organizāciju un Ministru kabineta sadarbības memoranda 

īstenošanas padomes sēdes protokols 

 

Protokols Nr. 10 

2022. gada 21. decembris 

Attālināti Webex platformā Rīgā, Brīvības bulvārī 36, Ministru kabineta Zaļajā zālē  

 

Sēdi vada:  

Jānis Citskovskis – Memoranda padomes vadītājs, Valsts kancelejas direktors  

 

Sēdē piedalās padomes locekļi un to pārstāvji: 

1. Agnese Rācene-Krūmiņa (aizvieto Mihailu Papsujeviču) – Tieslietu ministrijas pārstāve  

2. Ingus Alliks – Labklājības ministrijas valsts sekretārs  

3. Kārlis Ketners (aizvieto Baibu Bāni) – Finanšu ministrijas pārstāvis 

4. Māra Sīmane (aizvieto Pēteri Vilku) – Pārresoru koordinācijas centra pārstāve 

5. Māris Klismets (aizvieto Edvīnu Balševicu) – Vides aizsardzības un reģionālās attīstības 

ministrijas pārstāvis 

6. Kristīne Zonberga – biedrības "Latvijas Pilsoniskā alianse" direktore, Memoranda 

padomes vadītāja vietniece 

7. Andris Gobiņš – biedrības "Eiropas Kustība Latvijā" prezidents  

8. Āris Ādlers – biedrības "Alianse Pārnozariskai Ilgtspējīgai attīstībai" prezidents 

9. Baiba Ziemele – biedrības "Latvijas Reto slimību alianse" pārstāve 

10. Agnija Jansone – biedrības "Latvijas Skautu un gaidu centrālā organizācija" pārstāve 

11. Inese Vaivare – biedrības "Latvijas Platforma attīstības sadarbībai" direktore 

12. Agnese Frīdenberga – biedrības "Sabiedriskās politikas centrs Providus" pārstāve 

13. Elīza Brūklena (aizvieto Ilzi Bergmani) – biedrības "Latvijas Jaunatnes padome" 

pārstāve 

 

Citi sēdes dalībnieki: 

Anita Seļicka – Biedrība "Latvijas Lauku forums" 

Ieva Lībķena – Valsts kanceleja 

Inese Kušķe – Valsts kanceleja 

Juris Dzelme – nodibinājums "Augstākās izglītības kvalitātes centrs"/ biedrība "Latvijas Neat-

karīgā izglītības un zinātnes apvienība" 

Jānis Siksnis – Sabiedrisko elektronisko plašsaziņas līdzekļu padome  

Gints Klāsons – biedrība "Latvijas Pilsoniskā alianse" 

Inese Stepiņa – biedrība "Latvijas Darba devēju konfederācija" 

Justīne Krēsliņa – biedrība "Eiropas Latviešu apvienība" 

Aira Priedīte – biedrība "Eiropas Latviešu apvienība" 

Diāna Rancāne – Finanšu ministrija 

Inta Kaugere – biedrība "Mūsu vārds" 

Liene Spudženiece – biedrība "Latvijas Jauno zinātnieku apvienība" 
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Mikus Zelmenis – biedrība "Latvijas Kvalitātes biedrība" 

Agita Hauka – biedrība "Latvijas Zemnieku federācija" 

Reinis Lasmanis – Sabiedrības integrācijas fonds 

Ilze Trušinska – Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija 

Anda Grīnfelde – arodbiedrību apvienība "Latvijas Brīvo arodbiedrību savienība" 

 

Protokolē: 

Zane Legzdiņa-Joja – Valsts kancelejas Valsts pārvaldes politikas departamenta Valsts 

pārvaldes attīstības nodaļas konsultante sabiedrības līdzdalības jautājumos  

 

Sēdi sāk plkst. 11.02 

 

Sēdes darba kārtība: 

   Jautājums Ziņo/Uzaicinātie 

1. 21.12.2022. sēdes darba kārtības apstiprināšana 

Jānis Citskovskis 

Valsts kancelejas direktors, 

Memoranda padomes vadītājs  

2. 
Par sabiedriski konsultatīvā foruma darbu un sa-

biedrisko pasūtījumu 2023.gadam  

Jānis Siksnis  

Sabiedrisko elektronisko 

plašsaziņas līdzekļu padome  

3. 
NVO sektors Latvijā: attīstības tendences un re-

sursu nodrošinājums 

Gints Klāsons  

Biedrība "Latvijas Pilsoniskā 

alianse" 

4. Demokrātijas akadēmijas aktualitātes 
Anita Seļicka 

Biedrība "Latvijas Lauku forums" 

5.  

Par Memoranda padomes deleģētajiem pārstāv-

jiem Eiropas Savienības fondu 2021.–

2027. gada plānošanas perioda Uzraudzības ko-

mitejā un Uzraudzības komitejas apakškomite-

jās 

Jānis Citskovskis 

Valsts kancelejas direktors, 

Memoranda padomes vadītājs 

6. 

Dažādi:  

- Par Atvērtās pārvaldības partnerības Globālā 

samita norisi 2023.gadā; 

- Par valdības rīcības plāna izstrādes procesu;  

- Par valsts budžeta izstrādes grafiku un NVO 

līdzdalības iespējām tajā; 

- nākamās sēdes norises laiks un darba kārtība 

Jānis Citskovskis 

Valsts kancelejas direktors, 

Memoranda padomes vadītājs 

Māra Sīmane 

Pārresoru koordinācijas centrs 

Kārlis Ketners 

Finanšu ministrija 

 

1. jautājums 

21.12.2022. sēdes darba kārtības apstiprināšana 

_____________________________________________________________________ 

Ziņo: K. Zonberga 

Nolemts: 

Apstiprināt 21.12.2022. sēdes darba kārtību. 

 

2. jautājums 

Par sabiedriski konsultatīvā foruma darbu un sabiedrisko pasūtījumu 2023.gadam 

____________________________________________________________________ 
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Ziņo: J. Siksnis 

Izsakās: I. Vaivare, A. Gobiņš 

 

J. Siksnis iepazīstina ar Sabiedrisko elektronisko plašsaziņas līdzekļu padomes līdz šim pa-

veikto sabiedriskā pasūtīju veidošanā un sabiedrības iesaisti tajā, uzsverot, ka Latvijas sabied-

riskajiem medijiem sabiedrība uzticas, tomēr kritisks punkts ir resursi tehniskajam nodrošinā-

jumam un kopējai attīstībai.  

I. Vaivare norāda, ka pilsoniskai līdzdalībai ir potenciāls veidot sabiedrības noturībspēju un 

uzsver nepieciešamību Sabiedrisko elektronisko plašsaziņas līdzekļu padomei sadarboties ar 

nevalstiskajām organizācijām.  

A. Gobiņš vēlas noskaidrot, kā tiek nodrošināta Latvijas sabiedrisko mediju žurnālistu neatka-

rība un aizsardzība pret iejaukšanos to neatkarībā. Kā arī jautā, kāds ir piedāvājums attiecībā uz 

nodokļa izvēli Sabiedrisko elektronisko plašsaziņas līdzekļu padomes darbības nodrošināšanai.  

J. Siksnis norāda, ka potenciālais nodoklis būtu iedzīvotāju ienākuma nodoklis, kā piemēru mi-

not Lietuvas pieredzi, kur šāda pieeja ir izrādījusies veiksmīga un attiecīgi sabiedriskie mediji 

var plānot attīstību ilgākā laika ietvarā. Attiecībā uz žurnālistu aizsardzību norāda, ka aizsar-

dzība pastāv, īpaši aktuālajās situācijās bijusi arī valsts policijas iesaiste.  

 

Lēmums: 

Pieņemt zināšanai Sabiedrisko elektronisko plašsaziņas līdzekļu padomes priekšsēdētāja 

J. Sikšņa sniegto informāciju.  

 

Sabiedrisko elektronisko plašsaziņas līdzekļu padomes priekšsēdētāja J. Sikšņa prezentācija 

pieejama Ministru kabineta tīmekļvietnē - https://www.mk.gov.lv/lv/me-

dia/14637/download?attachment. Latvijas sabiedrisko mediju sabiedriskā labuma izvērtēšanas 

metodoloģija pieejama Sabiedrisko elektronisko plašsaziņas līdzekļu padomes tīmekļvietnē - 

https://www.seplp.lv/lv/sabiedriska-labuma-izvertesanas-metodologija.  

 

 

2. jautājums 

NVO sektors Latvijā: attīstības tendences un resursu nodrošinājums 

___________________________________________________________________ 

Ziņo: G. Klāsons 

Izsakās: M. Sīmane, K. Zonberga, A. Jansone 

 

G. Klāsons iepazīstina ar veikto pētījumu par nevalstisko sektoru Latvijā, kā būtiskākos aspek-

tus uzsverot vairākus secinājumus: lai gan pieaug biedrību un nodibinājumu skaits, samazinās 

to organizāciju skaits, kas iesniedz gada pārskatus, attiecīgi reāli darbojas. Tāpat secināts, ka 

pilsoniskās sabiedrības jomā darbojas aptuveni 1000 organizācijas. Organizācijām pietrūkst fi-

nansējuma, samazinās darba ņēmēju skaits biedrības un nodibinājumos. Papildus uzsver, ka 

tikai 15% organizāciju spēj algot darbiniekus, pārējās darbinieki strādā brīvprātīgi. Kā arī no-

sauc būtiskākās vajadzības nevalstiskajā sektorā: finansējums, mazāka birokrātija projektu kon-

kursos, cilvēkresursi organizācijā, profesionāļu palīdzība un lielāka biedru aktivitāte.  

M. Sīmane pateicas par prezentāciju, vienlaikus pauž bažas par finansējuma pieejamību neval-

stiskajam sektoram no Eiropas Savienības fondu līdzekļiem, kur arvien vairāk tiek īstenota lielo 

projektu pieeja.  

K. Zonberga uzsver, ka līdzfinansējuma jautājums, lai Latvijas biedrības varētu startēt Eiropas 

Savienības fondu projektu konkursos, joprojām ir aktuāls, kurš būtu jārisina.  

A. Jansone aktualizē jautājumu par telpu pieejamību sabiedriskā labuma organizācijām, kur 

būtu nepieciešams Finanšu ministrijas skaidrojums par iespēju tieši pašvaldībām, kā arī nepie-

ciešamību stiprināt pilsoniskās sabiedrības organizācijas, piemēram, no NVO fonda.  

https://www.mk.gov.lv/lv/media/14637/download?attachment
https://www.mk.gov.lv/lv/media/14637/download?attachment
https://www.seplp.lv/lv/sabiedriska-labuma-izvertesanas-metodologija
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K. Zonberga aicina Latvijas ministriju pārstāvjus aktualizēt finansējuma sliekšņa jautājumu, 

piedaloties konkrēto Eiropas Savienības programmu nolikumu izstrādē.  

 

Lēmums:  

Pieņemt zināšanai visu pušu sniegto informāciju, vienlaikus iespēju robežās aicināt nozaru mi-

nistrijas pārstāvēt Latvijas intereses tā, lai starptautiskajos projektu konkursos  tiktu mazināti 

finansējuma sliekšņi.  

 

Biedrības "Latvijas Pilsoniskā alianse" pārstāvja G. Klāsona  prezentācija pieejama Ministru 

kabineta tīmekļvietnē – https://www.mk.gov.lv/lv/media/14607/download?attachment.  

 

3. jautājums 

Demokrātijas akadēmijas aktualitātes 

_____________________________________________________________________ 

Ziņo: A. Seļicka 

 

A. Seļicka iepazīstina ar Demokrātijas akadēmijas izveides pamatojumu un mērķiem un ai-

cina interesentus līdz 2023. gada 8. janvārim pieteikties dalībai.  

 

Lēmums:  

Pieņemt zināšanai biedrības "Latvijas Lauku forums" izpilddirektores A. Seļickas sniegto in-

formāciju.  

 

Biedrības "Latvijas Lauku forums"  sagatavotā prezentācija pieejama Ministru kabineta 

tīmekļvietnē - https://www.mk.gov.lv/lv/media/14610/download?attachment. Buklets par 

demokrātijas akadēmiju skatāms  -  https://heyzine.com/flip-book/46c0d58b21.html#page/1.  

 

4. jautājums 

Par Memoranda padomes deleģētajiem pārstāvjiem Eiropas Savienības fondu 2021.–

2027. gada plānošanas perioda Uzraudzības komitejā un Uzraudzības  

komitejas apakškomitejās 

_____________________________________________________________________ 

Ziņo: J. Citskovskis 

Izsakās: Z. Legzdiņa-Joja, K. Zonberga, D. Rancāne, M. Zelmenis, Ā. Ādlers, A. Gobiņš, 

A. Jansone 

 

J. Citskovskis informē, ka konkursā uz Memoranda padomes deleģētā balstiesīgā pārstāvja Ei-

ropas Savienības fondu 2021.–2027. gada plānošanas perioda Uzraudzības komitejā vietu iz-

sludinātajā pieteikšanās termiņā viens pieteikums – no Āra Ādlera (biedrība "Alianse Pārnoza-

riskai ilgtspējīgai attīstībai") un pēc termiņa noslēgšanās saņemts vēl viens pieteikums - no 

Kaspara Biezā (biedrība "Latvijas Neredzīgo biedrība"). Memoranda padomes locekļi tiek aici-

nāti balsot.  

Z. Legzdiņa-Joja informē, ka konkursā par pārstāvju vietām Eiropas Savienības fondu 2021.–

2027. gada plānošanas perioda Uzraudzības komitejā apakškomitejās ir saņemti vairāki pietei-

kumi, tomēr ir divas apakškomitejas, par darbu kurās pieteikumi nav saņemti vispār. Kā arī 

skaidro, ka Memoranda padomes sekretariātā saņemti jautājumi no vairākām organizācijām par 

valsts amatpersonas statusu, darba apjomu un atlīdzību par darbu, uz tiem iespēju robežās at-

bildēts.  

K. Zonberga Memoranda padomes nevalstisko organizāciju pārstāvju vārdā lūdz pagarināt pie-

teikšanos uz Memoranda padomes deleģēto pārstāvju vietām  Eiropas Savienības fondu 2021.–

2027. gada plānošanas perioda Uzraudzības komitejā apakškomitejās, kā arī lūdz skaidrojumu 

https://www.mk.gov.lv/lv/media/14607/download?attachment
https://www.mk.gov.lv/lv/media/14610/download?attachment
https://heyzine.com/flip-book/46c0d58b21.html#page/1
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par darba apjomu iepriekšminētajā formātā. Kā arī uzsver, ka deleģēto pārstāvju darbam jābūt 

apmaksātam, lai par to vispār būtu interese.  

D. Rancāne skaidro iepriekšminēto formātu būtību un darba apjoma neprognozējamību, kā arī 

to, ka jāņem vērā katra pārstāvja apakškomitejā specifiku, kompetenci, intereses, t.sk. iespējams 

piedalīties gan izmantot iespēju viedokļa paušanai īpaši par investīciju atlases kritērijiem, gan 

informētības nolūkos. Apakškomiteju pārstāvji nepieņem lēmumus, bet gan sniedz viedokli, 

atbalstu labākai materiālu sagatavošanai Uzraudzības komitejai lēmumu pieņemšanai.  Finanšu 

ministrija informē, ka pēc sēdes nosūtīs apkopojumu par  nevalstisko organizāciju dalību Eiro-

pas Savienības fondu Uzraudzības komitejas un tās apakškomiteju sēdēs līdz šim.    

M. Zelmenis dalās ar pieredzi darbojoties esošā perioda Uzraudzības komitejas apakškomitejās, 

norādot, ka darba apjomu iepriekš nav iespējams noteikt, tomēr kopumā regulāra sekošana līdzi 

dokumentiem dod iespēju panākt sabiedrībai un nevalstiskajām organizācijām atbilstošus risi-

nājumus.  

Ā. Ādlers pateicas par atbalstu darbam Eiropas Savienības fondu 2021.–2027. gada plānošanas 

perioda Uzraudzības komitejā. Kā arī aicina izdomāt mehānismu, kādā Memoranda padomes 

pārstāvji sniedz atgriezenisko saiti Memoranda padomei. 

A. Gobiņš pauž negatīvu vērtējumu, ka joprojām nav atrisināts atlīdzības jautājums nevalstisko 

organizāciju pārstāvjiem par darbu Eiropas Savienības fondu 2021.–2027. gada plānošanas pe-

rioda Uzraudzības komitejā un tās apakškomitejās.  

D. Rancāne skaidro, ka Valsts kancelejas izstrādātajā Administratīvās kapacitātes ceļa kartē ir 

plānoti dažādi pasākumi nevalstiskajām organizācijām caur , t.sk. kapacitātei, piemēram, ap-

mācību norisei. Atlīdzība nevalstiskajām organizācijām par dalību ES fondu Uzraudzības ko-

mitejā un apakškomitejās nav paredzēta ES fondu tehniskās palīdzības finansējuma ietvaros,.  

A. Jansone norāda, ka citās valstīs ir daudz lielāks atbalsts nevalstisko organizāciju darbam un 

aicina NVO fondam piešķirt vairāk finansējumu nekā līdz šim.  

D.Rancāne skaidro, kā iepriekš minēts, ka ES fondu Tehniskās palīdzības finansējums atlīdzī-

bai par dalību ES fondu Uzraudzības komitejā un apakškomitejās nav paredzēts ES fondu teh-

niskās palīdzības finansējuma ietvaros.  

 

Lēmums:  

1) Memoranda padome darbam Eiropas Savienības fondu 2021.–2027. gada plānošanas 

perioda Uzraudzības komitejā deleģē Ā. Ādleru (biedrība "Alianse Pārnozariskai 

ilgtspējīgai attīstībai") (Par – 10, pret – 0, atturas – 2);  

2) Pagarināt pieteikšanās termiņu attiecībā uz pārstāvjiem visām UK apakškomitejās līdz 

2023.gada 8.janvārim, attiecīgi Memoranda padomes sekretariātam pēc pieteikumu 

apkopošanas līdz 2023. gada 13. janvārim organizēt lēmuma pieņemšanu par pārstāvju 

deleģēšanu rakstiskajā procedūrā; 

3) Lūgt Finanšu ministriju iesniegt apkopojumu par  nevalstisko organizāciju dalību 

Eiropas Savienības fondu Uzraudzības komitejas un tās apakškomiteju sēdēs 2014-

2020. gada plānošanas periodā; 

4) Lūgt Finanšu ministriju un Kultūras ministriju1 uz nākamo Memoranda padomes sēdi 

kas plānota 2023.gada 25.janvārī, sagatavot redzējumu par risinājumu nevalstisko 

organizāciju deleģēto pārstāvju ES fondu Uzraudzības komitejā un apakškomitejās 

atlīdzības jautājumu.  

 
1 Protokola saskaņošanas laikā Kultūras ministrija uzturēja lūgumu nenoteikt ministrijas atbildību, norādot, ka 1) 

Finanšu ministrija ir vadošā iestāde Eiropas Savienības fondu 2021.-2027.gada plānošanas periodā, kas turklāt 

nodrošina uzraudzības komitejas sekretariāta funkciju izpildi (saskaņā ar Eiropas Savienības fondu 2021.-

2027.gada plānošanas perioda vadības likuma 10.panta pirmo daļu un 15.panta ceturto daļu);  

2)  katras institūcijas konsultatīvo mehānismu darbībai nepieciešamais finansējums tiek plānots attiecīgā resora 

budžetā. Tādējādi citu institūciju funkciju veikšanai nepieciešamo konsultatīvo mehānismu darbības 

nodrošināšanai nepieciešamā finansējuma plānošana nav Kultūras ministrijas kompetence. 
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6. Dažādi 

_______________________________________________________________ 

Ziņo: J. Citskovskis, M. Sīmane, K. Ketners 

Izsakās: I. Alliks, R. Lasmanis 

 

- Par Atvērtās pārvaldības partnerības Globālā samita norisi 2023.gadā; 

- Par valdības rīcības plāna izstrādes procesu;  

- Par valsts budžeta izstrādes grafiku un NVO līdzdalības iespējām tajā; 

- nākamās sēdes norises laiks un darba kārtība 

 

Nolemts: 

1) Pieņemt zināšanai, ka nākamais Atvērtās pārvaldības partnerības samits notiks Igaunijā 

2023.gada septembrī un ka visas puses aicinātas iesaistīties samita programmas 

plānošana un arī piedalīties samitā;  

2) Pieņemt zināšanai Pārresoru koordinācijas centra pārstāves M. Sīmanes sniegto 

informāciju, ka priekšlikumi ministrijām jāiesniedz līdz 2023.gada 16.janvārim, 

ministrijām ir lūgts priekšlikumus izdiskutēt ar nevalstiskajām organizācijām.  Aicināt 

nevalstiskās organizācijas būt proaktīvām un identificējot konkrētus priekšlikumus, 

iesniegt tos attiecīgajai nozares ministrijai.  

3) Pieņemt zināšanai Finanšu ministrijas pārstāvja K. Ketnera sniegto informāciju par 

valsts 2023. gada budžeta izstrādes procesu, kas noritēs atbilstoši Ministru kabinetā  

apstiprinātajam grafikam (Grafiks pieejams - 

https://www.fm.gov.lv/lv/jaunums/valdiba-apstiprina-aktualizetu-budzets2023-

sagatavosanas-grafiku).  

4) Pieņemt zināšanai, ka nākamā Memoranda padomes sēde plānota 2023. gada 25. janvārī 

plkst. 11.00-13.00, tās darba kārtība iekļaujami ziņojumi par Memoranda padomes 

paveikto 2023.gadā, grozījumiem Brīvprātīgā darba likumā, kā arī citi jautājumi pēc 

nepieciešamības.  

 

Sēdi slēdz: plkst. 13.24 

 

Sēdes audio ieraksts pieejams Ministru kabineta Youtube kontā:   

https://youtu.be/6FREmh36WjA.        

 

Sēdi vadīja: 

Valsts kancelejas direktors,  

Memoranda padomes vadītājs  

 

(paraksts*) J. Citskovskis 

Sēdi protokolēja: 

Valsts kancelejas Valsts pārvaldes politikas  

departamenta Valsts pārvaldes attīstības  

nodaļas konsultante sabiedrības  

līdzdalības jautājumos 

(paraksts*) Z. Legzdiņa-Joja  

 
* Dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu 

https://www.fm.gov.lv/lv/jaunums/valdiba-apstiprina-aktualizetu-budzets2023-sagatavosanas-grafiku
https://www.fm.gov.lv/lv/jaunums/valdiba-apstiprina-aktualizetu-budzets2023-sagatavosanas-grafiku
https://youtu.be/6FREmh36WjA

